



Meet Our Team

Bridges and Barriers:

A participatory study on the welcome class
experiences of young women with migration
experience in Berlin Mitte

Our Peer Researchers

“

I decided to take part in this research project because I was keen to gain experience conducting interviews. I was curious to hear the personal stories of my interviewees—both the positive and the negative experiences—as these topics are often not so open in conversation.



**Fatima
Abdul
Ajuz**

Community representative
Age: 20 Years Old

**Wafaa
Mahmoud**

Community representative

Age: 21 Years Old



”

The concept inspired me to participate because the research findings could help improve support for refugee female students in Germany and allow us to learn from their diverse experiences, both positive and negative. This initiative promotes courage and resilience, with a focus on helping these girls to achieve their goals, even if they have to get used to a new country and a new language. Our common goal is to learn and progress academically.

Our Peer Researchers



Rayan Ajuz

Community representative
Age: 18 Years Old

I wanted to help the new students in Germany. My aim is to make it easier for them to learn German and to promote their integration in order to avoid problems with language acquisition, to better understand school life in Germany and to give them valuable knowledge for the future.

Jehan Mearajdin

Community Representative
Age: 20 Years Old

The reason why I took part in peer research is that this opportunity allows me to exchange ideas with like-minded people, deepen my knowledge and have a direct influence on the research projects. This strengthens my enthusiasm and curiosity.



Uni Bielefeld Team

Maryam Saud

Research Scholar
Age: 20 Years Old

My goal was to play a role in this, sponsor meaningful change and to use to use my personal experience to contribute to a more informed and supportive environment for refugee girls. This should make the path easier for anyone going through similar challenges.



Thanh Thuy Ta Thi

Research Scholar
Age: 24 Years Old

With this project, I wanted to empower young refugee girls to express their needs and challenges, as their voices are often overlooked in social discourses.



Ricarda Mock

Research Scholar

Age: 26 Years Old



What I like about the project is the participatory and interdisciplinary research approach: not only are the results authentic, but by involving the staff, people being researched in the progress, knowledge and skills are also given back to them.

Uni Bielefeld Team

With this project, I wanted to create a space for young refugee women to play an active role in academic and public discourse. It's more than just research – it's a movement to highlight their stories and perspectives and value their insights to create a more inclusive society.



Jeany Rose Teguihanon

Research Project Lead

Age: 35 Years Old

Meet Our Team

Brücken und Barrieren:

Eine partizipative Studie zu
Willkommensklassenerfahrungen junger Frauen
mit Migrationserfahrung in Berlin Mitte

Unsere Peer-Forscher*innen



Ich habe mich entschieden, an diesem Forschungsprojekt teilzunehmen, da ich unbedingt Erfahrungen im Bereich der Interviewführung sammeln wollte. Ich war neugierig darauf, die persönlichen Geschichten meiner Interviewpartner zu hören – sowohl die positiven als auch die negativen Erlebnisse. Oft sind diese Themen ja nicht so offen im Gespräch.



**Fatima
Abdul
Ajuz**

Gemeinschaftsvertreterin

Alter: 20 Jahre alt

**Wafaa
Mahmoud**

Gemeinschaftsvertreterin

Alter: 21 Jahre alt



Das Konzept hat mich zur Teilnahme inspiriert, weil die Forschungsergebnisse dazu beitragen könnten, die Unterstützung für geflüchtete Studentinnen in Deutschland zu verbessern und es uns ermöglichen, aus ihren vielfältigen Erfahrungen zu lernen, sowohl den positiven als auch den negativen. Diese Initiative fördert Mut und Widerstandskraft, wobei das Hauptaugenmerk darauf liegt, diesen Mädchen zu helfen, ihre Ziele zu erreichen, auch wenn sie sich an ein neues Land und eine neue Sprache gewöhnen müssen. Unser gemeinsames Ziel ist es, zu lernen und akademisch voranzukommen.

Unsere Peer-Forscher*innen



Rayan Ajuz

Gemeinschaftsvertreterin
Alter: 18 Jahre alt

Ich wollte den neuen Schülerinnen in Deutschland helfen. Mein Ziel ist, das Erlernen der deutschen Sprache zu erleichtern und ihre Integration zu fördern, um Probleme beim Spracherwerb zu vermeiden, das Schulleben in Deutschland besser zu verstehen und Ihnen wertvolle Erkenntnisse für die Zukunft zu vermitteln.

Jehan Mearajdin

Gemeinschaftsvertreterin
Alter: 20 Jahre alt

Der Grund, warum ich am Peer Research teilgenommen habe, ist, dass mir diese Gelegenheit ermöglicht, mich mit Gleichgesinnten auszutauschen, mein Wissen zu vertiefen und einen direkten Einfluss auf das Forschungsprojekt zu nehmen. Dies stärkt meine Begeisterung und Neugierde.



Uni Bielefeld Team

Maryam Saud

Forschungsgelehrte
Alter: 22 Jahre alt

Mein Ziel war es, eine Rolle dabei zu spielen, bedeutsame Veränderungen zu fördern und meine persönlichen Erfahrungen zu nutzen, um zu einer informierteren und unterstützenden Umgebung für geflüchtete Mädchen beizutragen. Dadurch soll der Weg für alle, die ähnliche Herausforderungen durchleben, erleichtert werden.



Thanh Thuy Ta Thi

Forschungsgelehrte
Alter: 24 Jahre alt

Mit diesem Projekt wollte ich junge geflüchtete Mädchen befähigen, ihre Bedürfnisse und Herausforderungen zu äußern, da gerade ihre Stimmen oft in sozialen Diskursen übersehen werden.

Ricarda Mock

Forschungsgelehrte

Alter: 26 Jahre alt



Was mir an dem Projekt gefällt, ist der partizipative und interdisziplinäre Forschungsansatz: Nicht nur sind die Ergebnisse authentisch, sondern durch die Einbeziehung der erforschten Personen in den Fortschritt wird auch Wissen und Fähigkeiten an sie zurückgegeben.

Uni Bielefeld Team

Mit diesem Projekt wollte ich einen Ort für junge geflüchtete Frauen schaffen, um ihnen eine aktive Rolle in akademischen und öffentlichen Diskursen zu ermöglichen. Es geht mehr als nur um Forschung – es ist eine Bewegung, um ihre Geschichten und Perspektiven hervorzuheben und ihre Einsichten zu schätzen, um eine inklusivere Gesellschaft zu schaffen.



Jeany Rose Teguihanon

Forschungsprojektleiter

Alter: 35 Jahre alt